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2016 Mateusz walczy z białaczką i biedą. 

Możemy mu pomóc! 
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Czy da się uciec przed rozpędzonym po-
ciągiem? Czy siedząc na bombie atomowej 
można uniknąć zagłady? Na te i wiele innych 
dramatycznych pytań odpowiedzi szuka Ju-
styna Górzyńska, matka, dla której los był 
wyjątkowo okrutny. 

Włocławek 
się wyludnia!

str. 04

Od lat ubywa nam mieszkańców. Dlaczego, 
bo rodzi się mniej włocławian niż umiera i 
coraz więcej z nas poszukuje szczęścia poza 
granicami naszego miasta.

Właściciel agresywnych 
psów po wyroku

str. 07

Osiem miesięcy więzienia i odszkodowanie dla 
pokrzywdzonej w wysokości 5 tysięcy złotych...

Mini obwodnica
Lipna coraz bliżej

str. 16

Ruszyła modernizacja trzykilometrowego odcin-
ka drogi Głodowo - Kolankowo, czyli tak zwanej 
mini obwodnicy Lipna.

Czy Włocławek jest mar-
ginalizowany? Część wło-
cławskich samorządowców 
z przewodniczącym Rady 
Miasta Jarosławem Chmie-
lewskim z Prawa i Sprawie-
dliwości oraz Krzysztofem 
Kukuckim, przewodniczą-
cym Rady Miejskiej SLD 
twierdzą, że tak. 

Dowodem na to ma być 
m.in. wysokie bezrobocie, 
które jak wylicza Jarosław 
Chmielewski w Bydgosz-
czy wynosi 5 proc., w Toru-
niu 7 proc., a we Włocławku 
17 proc.

 - Włocławek jest dyskry-
minowany od lat. Jako ośro-
dek subregionalny jesteśmy 
traktowani jak piąte koło u 
wozu jeżeli chodzi o środki 

unijne. Jak najbardziej za-
sadne jest, żeby w sytuacji, 
kiedy mówi się o nowym po-
dziale kraju, aby uwzględnić 
Włocławek, po to, żebyśmy 
mogli jako drugie miasto co 
do wielkości znajdować się 
w województwie łódzkim - 
przekonuje przewodniczący 
Chmielewski. 

Z pozycji Włocławka w 
województwie nie jest za-
dowolony radny Kukuc-
ki. - Niewątpliwie władze 
województwa kujawsko-
pomorskiego zaniedbują 
tę część naszego regionu, 
Najlepszym dowodem jest 
sytuacja w szpitalu woje-
wódzkim, który jest sprowa-
dzony do poziomu szpitala 
powiatowego- mówi radny 

Kukucki. - Problem istnie-
je i należy zastanowić się, 
jak go rozwiązać, czy ma 
być to połączenie z woje-
wództwem łódzkim, a może 
stworzenie województwa 
kujawskiego na bazie Wło-
cławka? Trzecie rozwiąza-
nie to utworzenie wspólnego 
województwa z Płockiem. 
Zdaniem radnego z SLD 
najlepszym rozwiązaniem 
byłoby obudzenie się władz 
województwa kujawsko-
pomorskiego i realizowanie 
jednej z naczelnych zasad 
Unii Europejskiej, czyli wy-
równywanie szans, polega-
jące na doinwestowaniu re-
gionów uboższych kosztem 
bogatszych, tymczasem w 
naszym województwie jest 

odwrotnie. 
Po tym, jak głosy nie-

zadowolenia z pozycji na-
szego miasta w wojewódz-
twie dotarły do marszałka 
zwołano we Włocławku 
nadzwyczajną sesję sejmi-
ku, podczas której przeko-
nywano, że Włocławek nie 
jest w żaden sposób mar-
ginalizowany.- Ta część 
województwa wymaga 
częstszych naszych wizyt, 
szczególnie, gdy pojawia-
ją się głosy pretensji, że 
dotychczasowa polityka 
zarządu województwa w 
jakiś sposób pomijała re-
gion. Sądzę, że to poucza-
jąca dyskusja, bo nie sztuka 
dać silnemu środki unijne, 
ale przekazać je temu, kto 

je potrzebuje- zapewniał 
marszałek Całbecki. 

Przeciwny jakimkolwiek 
zmianom jest prezydent 
Marek Wojtkowski. - Wło-
cławek jest miastem w 
województwie kujawsko-
pomorskimi wszelkie dy-
wagacje, emocje związane 
z próbami odłączenia mia-
sta, czy burzenia dotych-
czasowego ładu nie mają 
sensu. nam potrzebny jest 
spokój, który powinniśmy 
wykorzystać do konstruk-
tywnej pracy- twierdzi 
prezydent. 

Także starosta włocław-
ski Kazimierz Kaca z dużą 
rezerwą podchodzi do kwe-
stii ewentualnych zmian w 
podziale administracyjnym 
kraju. Jego zdaniem po 
osiemnastu latach funkcjo-
nowania w województwie 
kujawsko-pomorskim trzeba 
raczej rozmawiać o pozycji 
regionu niż o odłączeniu.

 - Nas interesują konkrety, 
ważne są kwestie związa-
ne z działaniami na rzecz 
zmniejszenia bezrobocia, 
poprawa infrastruktury dro-
gowej, przede wszystkim 
dróg wojewódzkich na tere-
nie powiatu i sprawy zwią-
zane z rolnictwem, głównie 
w kontekście problemu ste-
powienia Kujaw- tłumaczy 
starosta. 

Radny wojewódzki Woj-
ciech Jaranowski uważa, że 
dyskusje na temat ewentu-
alnego wyjścia Włocławka 
z kujawsko-pomorskiego 
może zakończyć zmiana 
strategii rozwoju woje-
wództwa. Jego zdaniem dla 
naszego regionu korzystniej 
byłoby, gdyby rozwój był 
zrównoważony, a pomoc 
powinna być kierowana nie 
do największych miasta, ale 
do miejsc, w których wciąż 
panuje bieda. 

Ljot

Źle nam w województwie? 
W ostatnim czasie rozgorzała 
gorąca dyskusja na temat miej-
sca Włocławka w województwie 
kujawsko-pomorskim. Jedni 
przekonują, że tu jest i będzie 
nasze miejsce, inni sądzą, że le-
piej nam będzie z Płockiem albo 
Łodzią. 
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artykuł sponsorowany

To efekt współpracy, którą ratusz 
zainicjował ze spółdzielniami miesz-
kaniowymi. – Potrzeby w tym zakresie 
składali sami mieszkańcy – wyjaśnia 
Magdalena Korpolak-Komorowska, 
zastępca prezydenta Włocławka ds. roz-
woju i inwestycji. Inicjatywa miasta spo-
tkała się z bardzo szerokim odzewem. 
Wnioski o potrzebie nasadzeń spływały 
lawinowo. Spółdzielnie zgłosiły zapo-
trzebowanie na ponad 10 tys. krzewów 
i 300 drzew. – Odpowiedni wniosek do 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej zło-
żyliśmy w październiku ubiegłego roku. 
Opiewał na 45 tys. zł. – mówi Magda-
lena Korpolak-Komorowska. To nie 
wystarczy na zaspokojenie wszystkich 
potrzeb, dlatego konieczny będzie har-
monogram. – Akcję będziemy konty-
nuować w kolejnych latach – zapewnia 
zastępczyni prezydenta Włocławka i 
dodaje, że ratusz zamierza ubiegać się o 
pieniądze na ten cel również do Narodo-
wego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej.

We Włocławku będzie więcej zieleni. Nowe drzewa i krze-
wy pojawią się w różnych częściach miasta.

Zieleń w mieście

Z inicjatywy prezydenta Marka 
Wojtkowskiego od kilku tygodni 
trwają warsztaty kreatywne, które ko-
ordynuje Miejski Zarząd Usług Ko-
munalnych i Dróg. – Uważam, że to 
sami użytkownicy wiedzą najlepiej, 
jakich zmian wymaga infrastruktura 
rowerowa w naszym mieście – mówi 
prezydent Marek Wojtkowski. Zmia-
ny, o których wspomniał prezydent, 

wykuwają się podczas Włocławskich 
Konsultacji Obywatelskich z Cykli-
stami. Inicjatywa spotkała się z bardzo 
dobrym przyjęciem wśród miłośników 
jednośladów. Do tej pory odbyło się już 
kilka spotkań, nierzadko trwających 
po kilka godzin. Rowerzyści wypra-
cowują rozwiązania dotyczące planów 
inwestycyjnych na najbliższe miesiące 
oraz lata następne do roku 2020 z wi-

zją do roku 2030 w trzech kluczowych 
obszarach:

Obszar 1: Rowerowa mapa Wło-
cławka, czyli aktualna i docelowa sieć 
miejskiego transportu rowerowego – 
Wizja Rowerowy Włocławek’2020

Obszar 2: Lista rankingowa naj-
pilniejszych interwencji w obszarze 
poprawy bezpieczeństwa i spójności 
miejskiej sieci transportu rowerowego 
w granicach administracyjnych miasta 
Włocławek (Akupunktura miejska)

Obszar 3: Biała księga standardów 
rowerowych dla miasta Włocławek – 
jako opis wymagań mających na celu 
przygotowanie i przyjęcie standardów 
budowy, utrzymania i wyposażenia 
infrastruktury rowerowej na terenie 
miasta. Zakłada się, że standardy te po-
winny przyjąć formę zarządzenia Pre-
zydenta miasta i obowiązywać projek-
tantów i wykonawców infrastruktury 
transportu rowerowego w mieście.

Rozwiązania zaproponowane przez 
włocławskich rowerzystów zosta-
ną zaprezentowane wiosną podczas 
otwartego spotkania z mieszkańcami. 

O tym, jak w przyszłości będzie wyglądała sieć dróg rowerowych we Włocławku, decydują 
sami cykliści.

Warsztaty kreatywne z cyklistami

- dziecko 6-letnie ma przywilej rozpoczęcia 
edukacji szkolnej w I klasie szkoły podstawo-
wej

- dziecko 6-letnie jest już intelektualnie 
zdolne do tego, by przyswajać wiedzę i inten-
sywnie uczyć się

- jest gotowe do nowych zadań rozwojo-
wych, wyrusza po wiedzę i umiejętności emo-
cjonalne oraz społeczne, na których przyjęcie 
jest przygotowane

- zmiany dokonujące się u 6-latka są szcze-
gólnie znaczące i szybkie, wiążą się z syste-
matyczną pracą i obowiązkami

- podstawową formą działalności dziecka 
jest nauka poprzez zabawę, wraz z procesami 
spostrzegania i obserwacji rozwija się uwaga

- w szkole wzrasta szybkość, trwałość i 
skuteczność zapamiętywania

- rozwija się pamięć i doskonali mowa 
dziecka

- 6-latek w szkole szybciej usamodzielni 
się nauczy odpowiedzialności, nawiązywania 
kontaktów z innymi osobami, współpracy i 
działania zespołowego

- przebywanie w szkole sprzyja budowaniu 
autorytetów.

 Punkt przy ulicy Zielnej 13/21 
znajdujący się w pomieszczeniach 
Miejskiego Zarządu Usług Komu-
nalnych i Dróg:

• czynny od poniedziałku do piąt-
ku w godzinach od 15.00 do 19.00,

• porady udzielane są przez rad-
ców prawnych.

Punkt przy ulicy Żytniej 58 znaj-
dujący się w pomieszczeniach Miej-
skiego Ośrodka Pomocy Rodzinie:

• czynny od poniedziałku do piąt-
ku w godzinach od 15.00 do 19.00,

• porady udzielane są przez adwo-
katów.

Punkt przy ulicy Piekarskiej 6:
• czynny od poniedziałku do piąt-

ku w godzinach od 13.00 do 17.00,
• porady udzielane są przez rad-

ców prawnych, doradców podatko-
wych oraz mgr prawa spełniających 
wymogi art.11 ust.3, p.2 ustawy z 
dnia 5 sierpnia 2015 r. o nieodpłatnej 
pomocy prawnej i edukacji prawnej 
(Dz. U. z 2015 r.poz.1255 ),

• punkt prowadzony przez organi-

zację pozarządową - Polski Czerwo-
ny Krzyż we Włocławku ul. Zduńska 
14.

Punkt przy ulicy Żabiej 12a znaj-
dujący się w pomieszczeniach Cen-
trum Organizacji Pozarządowych i 
Wolontariatu:

• czynny od poniedziałku do piąt-
ku w godzinach od 13.00 do 17.00,

• porady udzielane są przez rad-
ców prawnych, doradców podatko-
wych oraz mgr prawa spełniających 
wymogi art.11 ust.3, p.2 ustawy z 

dnia 5 sierpnia 2015 r. o nieodpłatnej 
pomocy prawnej i edukacji prawnej 
(Dz. U. z 2015 r.poz.1255),

• punkt prowadzony przez organi-
zację pozarządową - Polski Czerwo-
ny Krzyż we Włocławku ul. Zduńska 
14.

Punkt przy ulicy Długiej 28 znaj-
dujący się w pomieszczeniach parte-
rowego pawilonu handlowo-usługo-
wego

• czynny od poniedziałku do piąt-
ku w godzinach od 13.00 do 17.00,

• porady udzielane są przez rad-
ców prawnych, aplikanta radcow-
skiego oraz mgr prawa spełniającego 
wymogi art.11 ust.3, p.2 ustawy z 
dnia 5 sierpnia 2015 r. o nieodpłatnej 
pomocy prawnej i edukacji prawnej 
(Dz. U. z 2015 r.poz.1255),

• punkt prowadzony przez organi-
zację pozarządową - Pomorską Fun-
dację Rozwoju, Kultury i Sztuki w 
Toruniu, ul. Fosa Staromiejska 30/3.

Opracowano: UM Włocławek

Od dnia 01 stycznia 2016 roku na terenie miasta Włocławka funkcjonuje
5 punktów nieodpłatnej pomocy prawnej:
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od 23 marca do 6 kwietnia 2016r.
Roko Sok 100% 1L:
  - Pomarańcza Jabłko - 5,60 zł
  - Aronia Jabłko  - 4,97 zł
  - Jabłko - 4,66 zł

Pasztety Profi 131g.
asortyment - 1,65 zł

Pasztet Gospodarza 
Indykpol  10,37 zł./kg.

Dzieci, nasz największy skarb. 
Matki i ojcowie marzą, by były zdro-
we, szczęśliwe, bogate. Justyna też o 
tym marzy. Choć od dawna wie, że 
jeden z jej synów już resztę życia spę-
dzi na wózku, to przecież jest jeszcze 
dwóch, zdrowych, którzy mogą za-
wojować świat. Tak jej się do niedaw-
na wydawało. Tak miało być, ale los 
postanowił zadać kolejny cios. 

- Z niepełnosprawnością najstarsze-
go syna jakoś sobie radziłam, nie było 
łatwo, jestem coraz starsza, więc jest 
mi coraz trudniej kąpać go, przenosić, 
ale dawałam radę, tłumaczyłam sobie 
codziennie, że widocznie tak musi 
być...Choroba Mateuszka była jednak 
dla mnie szokiem, nie mogę się z nią 
pogodzić- płacze kobieta. 

- Mamo nie płacz, obiecałaś, że już 
nie będziesz. Jakoś to będzie, dam 
radę, przeżyję tę chemię, wyzdrowie-
ję, obiecuję- uśmiecha się Mateusz. 

Piętnastolatek siedzi w kuchni pod 
oknem, szczelnie okryty kocem prze-
gląda strony w internecie. Tęsknie 
wygląda na ulicę, ale na razie nie wyj-
dzie na dwór. Nie ma siły... 

- Jeszcze niedawno ćwiczyłem na 
siłowni, podnosiłem kilkadziesiąt 
kilo, a teraz tato wnosił mnie po scho-
dach do mieszkania, ale to nic, dam 
radę. Pokonam białaczkę. Na pew-
no!- mówi z determinacją Mateusz. 

Jego matka też głęboko w to wie-
rzy, ale wie, że nie będzie łatwo. Tym 

bardziej, że w ich własnym domu na 
osłabionego Mateuszka czyha kolej-
ny wróg- grzyb. 

- Po chemii organizm jest zupeł-
nie bezbronny, najmniejsza infekcja 
stanowi wielkie zagrożenie. W domu 
musi być nie tylko czysto, ale steryl-
nie- wyjaśnia Justyna. Jednak choć 
kobieta robi co może, na niewiele się 
to zdaje, bo ściany wynajmowanego 
mieszkania szczelnie pokrywa grzyb. 

- Pomalowaliśmy pokój Mateusza, 
na razie na większy remont nas nie 
stać, a nawet gdybyśmy mieli pie-
niądze, to nie mamy na odnowienie 
mieszkania zgody. Tymczasem obec-
ne warunki zagrażają mojemu synko-
wi! Niestety, nic nie możemy zrobić- 
martwi się matka. 

Rodzina Górzyńskich wynajmu-
je mieszkanie w gminie Waganiec. 
Właściciel mocno zdezelowanego lo-
kum nie chce inwestować w remonty. 
Już przed kilkunastoma miesiącami 
przekazał lokatorom, że ma wobec 
nieruchomości inne plany i wypowie-
dział im umowę najmu. Pani Justyna 
jest zrozpaczona. Pomocy szukała 
u władz gminy, ale tam bezradnie 
rozkładają ręce. -Znamy sytuację tej 
rodziny, przekazujemy zasiłki, które 
im się należą, choćby ze względu na 
niepełnosprawność syna, ale dyspo-
nujemy ograniczonym budżetem na 
pomoc celową- wyjaśnia Elżbieta 
Rolirad, p.o. kierownika Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej. GOPS 
dotychczas przekazał rodzinie 300 zł. 
Kierownik zapewnia, że to nie wszyst-
ko, ale podopiecznych nie brakuje.... 

Piotr Kosik, wójt Wagańca bezrad-

nie rozkłada ręce. - W naszej gminie 
zaniedbano temat lokali socjalnych, 
rodzin potrzebujących jest wiele, 
tymczasem my nie mamy mieszkań- 

mówi. 
Czy ktoś pomoże Górzyńskim? Na 

razie padają mgliste obietnice. A Ma-
teusz wraca po każdym bloku chemii 
do zagrzybionego domu.... 

- Przed każdym wyjazdem zasta-
nawiam się, skąd wezmę pieniądze, 
by opłacić transport syna, liczyłam 
na pomoc gminy w organizacji do-

jazdów do Bydgoszczy, wiem, że 
inne samorządy taką oferują, nie-
stety, odmówiono mi- mówi pani 
Justyna. 

Rodzinie tuż przez świętami Bo-
żego Narodzenia zepsuło się leciwe 
punto. Do przystanku mają daleko, 
a Mateusz jest w stanie przejść zale-
dwie kilka kroków. Na razie znajdu-
ją chętnych, którzy za parędziesiąt 
złotych dowożą ich na chemię do 
szpitala, ale co będzie, jeśli Mate-
uszowi w czasie przepustki coś się 
stanie i trzeba będzie jechać szybko 
do Bydgoszczy, na przykład nocą? 
Justyna nie wie. Nic dziwnego, że 
ze łzami w oczach pyta: Czy da się 
uciec przed rozpędzonym pocią-
giem? Czy siedząc na bombie ato-
mowej można uniknąć zagłady? 

Pani Justyna choć od ponad dwu-
dziestu lat wychowywała niepełno-
sprawnego syna, nigdy nie prosiła 
o pomoc fundacji. Teraz za naszą 
namową zakłada konto licząc, że 
znajdą się ludzie którzy pomogą jej 
przetrwać ten trudny czas. Nasza 
redakcja postanowiła włączyć się 
w akcję pomocy. Zbieramy na sa-
mochód dla rodziny. Auto za 1500-
2000 zł znacznie ułatwi im życie. 
Jeżeli ktoś zechciałby przekazać 
choćby 50 - 100 zł na ten cel pro-
simy o kontakt pod adresem mailo-
wym sekretariat@tvkujawy.pl 

Joanna Lewandowska

Czy da się uciec przed rozpędzonym pociągiem? Czy siedząc na bombie atomowej można uniknąć zagłady? Na te i wiele innych dramatycznych pytań od-
powiedzi szuka Justyna Górzyńska, matka, dla której los był wyjątkowo okrutny. 

Mateusz walczy z białaczką i biedą. 
Możemy mu pomóc! 
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A bankowe kredyty konsolidacyjne i gotówkowe 
A kredyty hipoteczne na zakup, budowę, remont, pod zabezpieczenie
A kredyty fi rmowe od 1 dnia działalności
A leasing
Oferta fi nansowania MSP to:
- kredyt na spłatę ZUS, US, bez zabezpieczeń,
-  fi nansowanie na oświadczenie, 

bez zabezpieczeń do 100 000 PLN,
-  fi nansowanie działalności bieżącej 

do 1 mln PLN,
- leasing.
Włocławek, 
ul. Wiejska 18A 

www.kredytywloclawek.pl
Biuro kredytowe PROFIT
TEL. 507 129 827

ZIELEN MIEJSKA

zaufaj naszemu doświadczeniu

CENTRUM USŁUG POGRZEBOWYCH
Oferujemy:

Całodobowy odbiór zwłok z domów i innych miejsc zgonu• 
 Przewóz zwłok, trumien, urn na terenie kraju i Europy• 
 Przechowywanie zwłok we własnych chłodniach• 
 Obsługę uroczystości pogrzebowych zmarłych różnych wyznań • 
religijnych oraz świeckich
na dowolnym cmentarzu w kraju• 
 Kondukty pogrzebowe• 
 Bezgotówkowe rozliczanie kosztów pogrzebu w ramach zasiłku ZUS• 
 Załatwianie formalności urzędowych: USC, ZUS, SANEPID • 
Przygotowywanie zwłok do pogrzebu, w tym:• 

tanatopraksię zwłok• 
 ekshumacje zwłok• 
 spopielanie zwłok• 

Sprzedaż nisz urnowych w kolumbariach• 

Proponujemy:
 Duży wybór trumien i urn• 
 Oryginalne wzory wieńców i wiązanek• 
 Nekrologi, tabliczki i klepsydry• 
 Budowę grobowców• 
 Różnorodną oprawę muzyczną   • 
(organy, trąbka, orkiestra)
 Lokale na organizację stypy• 
 Przyjęcie zlecenia na przewóz  • 
uczestników pogrzebu

ul. Wieniecka 35, 87 - 800 Włocławek

601 624 135
54 412 16 36

-Mamy wysokie bezrobocie się-
gające ponad szesnaście procent. 
W związku z tym, że dużo pod-
miotów gospodarczych w ostatnich 
latach zostało zlikwidowanych, 
trzeba wyjść na przeciw tym oso-
bom, które ciężko pracują na swo-
je utrzymanie, stąd też propozycja 
dotycząca niepobierania opłaty 
targowej. Dla budżetu miasta z 560 
mln zł przychodów jest to niezna-
cząca kwota. 

Przewodniczący zapowiedział, 
że w tej sprawie przedstawi nieba-
wem projekt uchwały. Wiadomo 
jednak już, że pomysł nie zyska 
akceptacji prezydenta Marka Wojt-

kowskiego. 
- To rozwiązanie, które zapro-

ponował pan Chmielewski prezy-
dent traktuje w kategoriach poli-
tycznych. Jako osoba, która jest 
odpowiedzialna za finanse miasta, 
jest temu rozwiązaniu przeciwny.
Pamiętajmy o tym, że istnieje duża 
grupa przedsiębiorców, którzy 
uiszczają na rzecz miasta opłaty lo-
kalne i podatki, uważamy więc, że 
to rozwiązanie byłoby nieuczciwe 
wobec nich - mówi Bartłomiej Ku-
charczyk, rzecznik prezydenta. 

O losach tej propozycji zadecy-
dują radni na jednej z najbliższych 
sesji. 

Zwolnienia handlujących na miejskich targowiskach z opła-
ty targowej domaga się przewodniczący Rady Miasta Jaro-
sław Chmielewski. 

Za darmo na targu? 

Jedna z osób, które wówczas 
zdecydowały się dołączyć do 
bazy dawców oddała szpik da-
jąc tym samym choremu szansę 
na życie! - Bardzo się cieszę, 
takie informacje dodają skrzy-
deł i inspirują do organizowania 
kolejnych akcji - mówi Olim-
pia Lipska, ambasador fundacji 
DKMS we Włocławku. Olimpia 
zorganizowała już kilka akcji 
rejestracji potencjalnych daw-
ców szpiku w naszym mieście. 
Ostatnio wraz z grupą wolon-
tariuszy organizowała akcję 

podczas meczu Anwilu, a w mi-
niony wtorek przeprowadziła re-
jestrację potencjalnych dawców 
szpiku w LMK. - To ważne, aby 
zarejestrowało się jak najwię-
cej osób, każda kolejna akcja to 
szansa dla chorych- przekonuje 
Olimpia. 

Warto pamiętać, że sama re-
jestracja trwa zaledwie chwilę 
i polega na pobraniu wymazu 
z policzka za pomocą pałeczki. 
Osoba, której kod genetyczny 
będzie zgodny z kodem chore-
go zostanie poproszona o od-

danie szpiku. Najczęściej sama 
procedura wygląda podobnie do 
pobrania krwi, rzadziej z talerza 
biodrowego. Obie są całkowicie 
bezpieczne dla dawcy. 

Warto podzielić się cząstką 
siebie. Nigdy nie wiemy, czy 
my, lub ktoś z naszych bliskich 
nie będzie potrzebował pomocy, 
a czym większa baza dawców, 
tym większe szanse na znalezie-
nie zgodnego dawcy. 

A zarejestrować można się w 
każdym momencie wystarczy 
wejść na <www.dkms.pl> 

Organizowana latem dwa lata temu akcja rejestracji potencjalnych dawców szpiku we wło-
cławskim Tesco okazała się wielkim sukcesem 

Kolejny dawca szpiku z Włocławka! 

- Myślę, że spadająca liczba miesz-
kańców to problem, który nie dotyczy 
tylko naszego miasta - mówi Wło-
dzimierz Oborski, dyrektor Wydziału 
Spraw Obywatelskich Urzędu Miasta 
Włocławek. - Generalnie spada liczba 
ludności w Polsce, a co za tym idzie, 
również w naszym mieście. Tą tenden-

cję obserwujemy od wielu lat. 
Z danych statystycznych wynika, że 

najwięcej osób we Włocławku miesz-
kało w 1999 roku. Było nas wówczas 
nieco ponad 123 tysiące. Od tej pory 
ilość mieszkańców naszego miasta 
systematycznie spada. Jeśli tendencja 
ta utrzyma się, już niedługo Włocła-

wek może stracić status miasta powy-
żej 100 tys. mieszkańców. 

- Na pewno jednym z powodów 
jest to, że ludzie budują się poza miej-
scem, w którym dotychczas mieszkali 
- mówi Włodzimierz Oborski. - Część 
wyjechała do większych miast, czy 
za granicę, ale podstawowym czynni-

kiem jest to, że mniej nas się rodzi, a 
więcej umiera. 

Mieszkańcy Włocławka wypro-
wadzają się najczęściej do większych 
miast, jak Warszawa, Trójmiasto, czy 
Wrocław. Część decyduje się na migra-
cję do mniejszych miasteczek, położo-
nych niedaleko Włocławka. Kolejną 

grupą są osoby, które emigrują z nasze-
go kraju. Najczęstszymi kierunkami są 
Wielka Brytania, czy Niemcy. 

Jako powód wyjazdów mieszkańcy 
podają przede wszystkim chęć znale-
zienia albo lepszej, albo wręcz jakiej-
kolwiek pracy. 

Od lat ubywa nam mieszkańców. Dlaczego? Bo rodzi się mniej włocławian niż umiera i coraz więcej z nas poszukuje szczęścia poza granicami naszego miasta. 

Włocławek się wyludnia! 

Radosnych Świąt Wielkanocnych,
wypełnionych nadzieją i miłością płynącą

ze Zmartwychwstania Pańskiego
oraz smacznego święconego

życzy
w imieniu Samorządu SM Południe

Zbigniew 
Lewandowski   

Leszek 
Twardowski

Zdrowych, pogodnych Świąt Wielkanocnych, pełnych wiary, nadziei 
i miłości. Radosnego, wiosennego nastroju, serdecznych spotkań w 

gronie rodziny dla Naszych Klientów, Kontrahentów oraz wszystkich 
pracowników „Społem”

życzy

Rada Nadzorcza oraz Zarząd Społem
Powszechnej Spółdzielni 

Spożywców we Włocławku
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Szanowni  Mieszkańcy  Włocławka!
MPK  Sp. z o.o.  informuje, że  w  kwietniu 2016r.  firma  konsultingowa  PTC  
przeprowadzi  badania  rynku  usług  komunikacyjnych  w  naszym  mieście.
Badania  określą  popyt  na  usługi, strukturę  zawodową  i  wiekową  pasażerów, 
oczekiwane  kierunki  przewozów, układy  linii  i  częstotliwości  kursowania.
Prace    wykona  grupa  ankieterów, którzy  będą  również  przeprowadzać  wywiady 
z  pasażerami  w  autobusach  i  na  przystankach.
Bardzo  liczymy  na  aktywny  udział  mieszkańców  w  tych  sondażach,  co  pomoże  
poprawić  jakość  świadczonych  przez  nas usług   przewozowych.

Z  poważaniem

Andrzej  Stasiak  
Prezes  Zarządu MPK  Sp. z o.o.

Aby na Waszym Wielkanocnym stole nie zabrakło tradycyjnych 
polskich przysmaków, a w Waszych sercach gościł 

Zmartwychwstały Jezus wypełniając je miłością i spokojem. Niech ten 
czas spędzony w gronie najbliższych nam osób będzie nie tylko czasem 

odpoczynku od codziennych obowiązków, ale i duchowej odnowy. 
Z okazji Świąt Wielkanocnych

życzy  senator
Józef  Łyczak

Jacek Kuźniewicz
RADNY SEJMIKU WOJEWÓDZTWA KUJAWSKO-POMORSKIEGO
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Z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych
życzenia radości, zdrowia, smacznego jajka, 

mokrego dyngusa, mnóstwa wiosennego 
optymizmu oraz samych sukcesów w życiu 

zawodowym i prywatnym

składa

Zarząd i Pracownicy firmy

Mieszkańcom, uczestnikom ŚDS, pracownikom Domu  
i uczestnikom turnusów rehabilitacyjnych 

radosnych świąt Zmartwychwstania Pańskiego, 
oraz  błogosławieństwa Bożego.

Niech zmartwychwstały Chrystus obudzi w nas to, 
co jeszcze uśpione, 

ożywi to, co jeszcze w nas martwe
 i niech światło Jego słowa 

prowadzi nas przez życie w radości i pokoju.
Życzy

Piotr Jacek Zbonikowski
Dyrektor DPS w Kowalu

Mieszkańcom Gminy Osięciny
pragniemy złożyć życzenia

radosnych Świąt Wielkanocnych,
wypełnionych nadzieją budzącej się wiosny,

pogody w sercu oraz smacznego Święconego
w gronie najbliższych osób

życzy

Wójt Gminy Osięciny
JERZY IZYDORSKI

Przewodniczący Rady Gminy
RYSZARD BŁASZCZYK
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Trudno sobie wyobrazić dzień bez 
auta. Bez problemu znajdziemy ty-
siące sytuacji w życiu prywatnym i 
służbowym, gdy samochód staje się 
niemal bezcenny. Tym bardziej warto 
zapewnić sobie i całej rodzinie spokój 
psychiczny i bezpieczeństwo finan-
sowe, gdy dojdzie do kolizji lub wy-
padku. Dzięki dobrej polisie, mamy za 
sobą sztab specjalistów, którzy szybko 
i profesjonalnie zajmą się naszym pro-
blemem. 

Pomocne HDI OC Turbo

Polisa HDI OC Turbo to liczne 
korzyści, obojętne czy jej właściciel 
jest sprawcą, czy poszkodowanym w 
zdarzeniu. Dobra polisa OC powinna 
bowiem zapewnić kierowcy ochronę 
ubezpieczeniową również w postaci 
ubezpieczenia Assistance. Co to zna-
czy? Nawet, gdy będziesz sprawcą 
zdarzenia drogowego specjaliści HDI 
poradzą Ci, co robić krok po kroku, a 
także zorganizują holowanie Twego 
auta, gdy zajdzie taka potrzeba.   

Dzwoń do zaufanego ubezpie-
czyciela

Jeżeli jesteś poszkodowanym i 
masz polisę OC HDI możesz skorzy-
stać z systemu Bezpośredniej Likwi-
dacji Szkód (BLS). Dzięki niemu 
możesz zgłosić szkodę swojemu ubez-
pieczycielowi, jeśli ubezpieczyciel 
sprawcy kolizji też przystąpił do sys-
temu BLS (co ma miejsce w znaczącej 
większości przypadków).Nie musisz 
więc szukać zakładu ubezpieczające-
go sprawcę, tylko wszystkimi formal-
nościami i wypłatą odszkodowania 
zajmie się Twój ubezpieczyciel! To 
bardzo wygodne rozwiązanie. 

Wzmocnij swoją polisę

Kierowcy oczekujący szerszej 
ochrony, znajdą w ofercie HDI wiele 
ciekawych i przydatnych dodatków i 
opcji, które ułatwiają życie. Właścicie-
le starszych aut mogą kupić HDI mini 
GAP. To ubezpieczenie gwarantujące 
wypłatę do 3 tys. zł w przypadku kra-
dzieży samochodu.  HDI Opony za-

pewni pomoc, gdy przebijesz oponę, a 
HDI Szyby szybką i darmową napra-
wę lub wymianę uszkodzonej szyby. 

Chcesz wiedzieć więcej?
Zapytaj Agenta oferującego ubezpieczenia HDI: 

 
Zadzwoń: tel. 
603 323 175

lub przyjdź do agencji 
ubezpieczeniowej  

Centrum Ubezpieczeń Ściślewski,
ul. Pułaskiego 3/11 

we Włocławku.

Nawet najlepsi kierowcy powinni dmuchać na zimne – stłuczka lub większa kolizja może 
zdarzyć się każdemu. Jeśli masz OC HDI – SZYBKO otrzymasz szeroką pomoc od profe-
sjonalistów.  

HDI OC z Turbodoładowaniem!

43- latek chciał popełnić samo-
bójstwo kładąc się na torach. Do 
tragedii było blisko, gdyż kilkana-
ście sekund po tym, jak znaleźli go 
policjanci w tym miejscu przejechał 
pociąg towarowy. Mundurowych o 
zamiarze popełnienia samobójstwa 
przez mężczyznę poinformował 
dyspozytor pogotowia ratunkowe-
go. Według jego relacji, włocławia-
nin wychodząc z domu powiedział 
matce, że nie chce żyć i idzie rzucić 
się pod pociąg. Natychmiast dyżur-
ny zadysponował do poszukiwań 
ponad dwudziestu policjantów, 
którzy sprawdzali szlak kolejowy 
w mieście i od Włocławka w stro-
nę Pińczaty. Na wysokości Jeziora 
Czarnego po godzinie policjanci 
Ogniwa Prewencji na Wodach i 
Terenach Przywodnych zauważyli 
leżącego mężczyznę na torach ko-

lejowych. Natychmiast pobiegli w 
jego stronę i zdjęli go z torowiska 
uniemożliwiając próbę samobój-
czą. W bezpiecznym miejscu poli-
cjanci przekazali desperata załodze 
pogotowia. Mężczyźnie nic się nie 
stało. Przeprowadzone badanie 
trzeźwości dało wynik ponad 2 
promile alkoholu. 

Mniej szczęścia miał 21 latek, 
który próbował się powiesić nad 
Wisłą w okolicy ulicy Ogniowej. 
Chłopaka, który, jak wynika z rela-
cji świadków powiesił się na sznur-
ku od bluzy próbowali ratować 
jego znajomi. To oni również we-
zwali karetkę pogotowia. Mężczy-
zna został przewieziony do szpitala 
w stanie krytycznym. Z Włocławka 
przetransportowano go do szpita-
la w Płocku, jednak lekarzom nie 
udało się go uratować. 

Dwa razy włocławscy policjanci ratowali życie młodym wło-
cławianom Żyje ten, którego wyciągnęli spod nadjeżdżają-
cego pociągu. 21 -latek, który próbował się powiesić zmarł 
w szpitalu. 

Włocławianie 
nie chcieli żyć 

„Zawrót głowy” to nowy, publi-
cystyczno-rozrywkowy program 
na antenie Telewizji Kujawy, w 
którym prowadzący Jarosław Wró-
blewski - gwiazda ze-
społu Selfie i grupy 
tanecznej No Name 
- będzie rozmawiał 
z ciekawymi ludźmi. 
Jak zapowiedział 
będą to nie tylko ar-
tyści ale także zwykli 
włocławianie. Roz-
mowy prowadzone 
będą w studiu, a tak-
że w klubach czy na 

imprezach. Naszych widzów czeka 
prawdziwy zawrót głowy! A pro-
gram oglądać będzie można w piąt-
ki. Zapraszamy! 

Nowy program 
w Telewizji Kujawy 

Taki wyrok w głośnej sprawie 
spod Włocławka, gdy rozjuszone 
psy pogryzły kobietę, spacerującą z 
9-miesięcznym dzieckiem w wóz-
ku, zapadł w poniedziałek przed Są-
dem Rejonowym we Włocławku. 
Skazanym jest 40-letni właściciel 
psów, którego prokuratura oskar-
żyła o nieumyślne spowodowanie 
ciężkiego uszczerbku na zdro-
wiu kobiety oraz narażenie jej 
dziecka na niebezpieczeństwo 
utraty życia i zdrowia. 

 Niespodziewany atak

Sprawa stała się głośna w 
całym kraju, niewykluczone, 
że właśnie z tego powodu pro-
ces toczył się za zamkniętymi 
drzwiami. O finale sprawy 
poinformował dziennikarzy 
sędzia Wojciech Szpyrkowicz, 
prezes Sądu Rejonowego we 
Włocławku. Wyrok jest nie-
prawomocny, stronom przy-
sługuje odwołanie się do sądu 
wyższej instancji. 

Przypomnijmy, do tragedii do-
szło w styczniu 2015 roku w Nowej 
Wsi pod Włocławkiem. Przez dziu-
rę w płocie na drogę wybiegła sfo-
ra psów i bez powodu zaatakowały 
kobietę, spacerującą z dzieckiem w 

wózku. To właściciel posesji, z któ-
rej wydostały się psy, odwołał je i 
wezwał pogotowie. Nie uchroniło 
go to jednak od odpowiedzialności 
za agresywne czworonogi. 

 Za zamkniętymi drzwiami

- Myślałam, że umrę - mówiła 

później w wywiadach pani Kata-
rzyna. Rozwścieczone czworonogi 
przewróciły ją na ziemię, zdarły 
skórę, jadły mięśnie, wylizywały 
krew... 

Rany były bardzo rozległe., po-

szkodowanej, broniącej przed psa-
mi swoją córeczkę, groziła ampu-
tacja nogi. Lekarze uratowali nogę, 
ale kobieta - mimo ponad rocznej 
rehabilitacji, nadal nie odzyskała 
pełnej sprawności. 

Atak trzech agresywnych psów 
omal nie skończył się śmiercią ko-
biety i jej dziecka. Dlaczego psy 

zaatakowały? Gdzie był w tym 
czasie właściciel zwierząt? Odpo-
wiedzi na te pytania padały z pew-
nością podczas procesu, zamknię-
tego jednak dla publiczności i dla 
przedstawicieli mediów. 

Właściciel agresywnych 
psów po wyroku
Osiem miesięcy więzienia i odszkodowanie dla pokrzywdzonej w wysokości 5 
tysięcy złotych... 
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Powiat Włocławski za pośrednictwem Powiato-
wego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocław-
ku informuje,że realizuje pilotażowy programu 
„Aktywny Samorząd”. Niepełnosprawni miesz-
kańcy powiatu legitymujący się znacznym bądź 
umiarkowanym stopniem niepełnosprawności w 
roku 2016 mogą ubiegać się o następujące formy 
wsparcia:
Moduł I obejmuje:
Obszar A – likwidacja bariery transportowej
Zadanie 1 – pomoc w zakupie i montażu oprzy-
rządowania do posiadanego samochodu
Zadanie 2 – pomoc w uzyskaniu prawa jazdy ka-
tegorii B 
Obszar B – likwidacja barier w dostępie do uczest-
nictwa w społeczeństwie informacyjnym
Zadanie 1 – pomoc w zakupie sprzętu elektronicz-
nego lub jego elementów oraz oprogramowania 
Zadanie 2 – dofinansowanie szkoleń w zakresie 
obsługi nabytego w ramach programu sprzętu 
elektronicznego i oprogramowania
Obszar C likwidacja barier w poruszaniu się 
Zadanie 2  – pomoc w utrzymaniu sprawności 
technicznej posiadanego wózka inwalidzkiego o 
napędzie elektrycznym 
Zadanie 3 – pomoc w zakupie protezy kończyny, 
w której zastosowano nowoczesne rozwiązania 
techniczne, tj. protezy co najmniej na III poziomie 
jakości
Zadanie 4 – pomoc w uzyskaniu sprawności tech-
nicznej posiadanej protezy kończyny, w której za-
stosowano nowoczesne rozwiązania techniczne, 
tj. protezy co najmniej na III poziomie jakości
Obszar D – pomoc w utrzymaniu aktywności za-
wodowej poprzez zapewnienie opieki dla osoby 
zależnej

Wnioski w ramach Modułu I przyjmowane 
będą w dwóch terminach od 18.03.2016r. do  
30 czerwca i 30 sierpnia 2016r.
Z kolei w ramach Modułu II osoby niepełno-
sprawne mogą uzyskać pomoc w uzyskaniu wy-
kształcenia na poziomie wyższym. Adresatami 
w tym module są także osoby niepełnosprawne 
legitymujące się znacznym bądź umiarkowanym 
stopniem niepełnosprawności, pobierający na-
ukę w szkole wyższej, policealnej, kolegium lub 
mają wszczęty przewód doktorski poza studiami 
doktorskimi (studia pierwszego stopnia, studia 
drugiego stopnia, jednolite studia magisterskie, 
studia podyplomowe lub doktoranckie prowadzo-
ne przez szkoły wyższe w systemie stacjonarnym/
dziennym lub niestacjonarnym/wieczorowym/za-
ocznym lub eksternistycznym, w tym również za 
pośrednictwem internetu)
Wnioski w Module II za drugie półrocze/ 
drugi semestr roku szkolnego/akademickie-
go 2015/2016przyjmowane będą od dnia 
18.03.2016r. do  15 kwietnia 2016 r., natomiast za  
pierwsze półrocze/ pierwszy semestr roku szkol-
nego/akademickiego 2016/2017 do 10 paździer-
nika 2016 r.

Wszelkie informacje na temat progra-
muudzielane są w siedzibie Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku, ul. 
Brzeska 15 tel. 054 231-02-84 jak również na 
stronie internetowej www.pcprwloclawek.pl
Szczegółowe informacje o programie, wa-

runkach brzegowych oraz zasadach dotyczą-
cych wyboru, dofinansowania i rozliczania 

wniosków w ramach programu dostępne  na 
stronie www.pfron.org.pl

INFORMACJA PCPR
WŁOCŁAWEK

PCPR
WŁOCŁAWEK

Wielkanoc to czas otuchy i nadziei.
To czas umacniania się wiary w siłę Chrystusa

i drugiego człowieka.
Niech Zmartwychwstanie, które niesie odrodzenie,

napełni wszystkich pokojem, radością i wzajemną życzliwością. 
Niech da siłę w pokonywaniu codziennych trudności 

i pozwoli z ufnością patrzeć w przyszłość.
Życzymy  dużo zdrowia, serdecznych spotkań 

w gronie rodziny i przyjaciół oraz wszelkiej pomyślności.

Wójt  Gminy Fabianki
Zbigniew Słomski

Przewodniczący
Rady Gminy Fabianki

Adam Rejmak 

Już za kilka dni wspólnie świętować będziemy przy suto zastawionych stołach. Nasza redakcja po-
stanowiła zapytać znane osoby z naszego miasta i regionu, czym różnią się nich obecnie obchodzone 
Święta Wielkanocne od tych, które pamiętają dzieciństwa. Zobaczcie co powiedzieli!

Wielkanoc dawniej i dziś

Barbara Moraczewska,
zastępca prezydenta Włocławka

Moje Święta  Wielkanocne  
różnią  się  te obecne od tych  które 
pamiętam z dzieciństwa.   W latach 
mojego dzieciństwa zawsze  śnia-
danie  wielkanocne spożywane 
było po Mszy Św. Rezurekcyjnej w 
gronie najbliższej rodziny. Dzisiaj nie ma  już  mojego taty,  bra-
kuje osoby, która była dla nas takim „przewodnikiem”.  Dzisiaj 
również na święta jadę do domu rodzinnego, do mojej mamy.  Z 
sentymentem  wspominam  zawsze śmigus-dyngus. Zbieraliśmy 
się jako dzieci w małe grupki i  oblewaliśmy się  wodą wzajemnie. 
Dzisiaj już tego nie ma. Zawsze na Święta Wielkiej Nocy  piekli-
śmy w domu rodzinnym „Babkę  na oleju”  dzisiaj  ta tradycja jest 
w prawdzie w moim domu utrzymana ale   przyćmiewają ją inne 
być może smaczniejsze ciasta.  Ja jednak zapach  i smak „Babki 
na oleju” z dzieciństwa pamiętam do dnia dzisiejszego .
Elżbieta Dynarska,
Prezes Fundacji Samotna Mama

Moje obecne Wielkanoce od 
tych dziecięcych róznią się przede 
wszystkim tym, że jako dziecko nie 
brałam udziału w przygotowaniach 
i tylko czekałam aż święta przyjdą. 
Utarło się w naszej rodzinie (moja 
babcia wprowadziła taki zwyczaj), że w sobotę wieczorem, kiedy 
skończone były wszelkie porządki, ugotowany żurek i upieczona 
babka na niedzielne świąteczne śniadanie, siadaliśmy razem przy 
stole do takiej przedświątecznej, ale już uroczystej kolacji. Wtedy 
też dzieliliśmy się jajkiem. Czułam się wtedy trochę jak w wigi-
lię, no i święta wydawały się dzięki temu dłuższe o jeden dzień. 
Teraz dotyka mnie oczywiście - jako osobę dorosłą - wszystko co 
związane jest z przygotowywaniem świąt, czyli porządki, zaku-
py, zorganizowanie rozsypanej po świecie rodziny. Zachowałam 
tą tradycję rodzinną. Wielkanoc zaczynamy już w sobotę wieczo-
rem. To taki czas na spotkanie przy jednym stole całej rodziny.

Elżbieta Zaborowska, 
dyrektor Miejskiej 
Biblioteki Bublicznej

Święta Wielkanocne z czasów 
mojego dzieciństwa rozpoczynały 
się własnoręcznym wykonaniem 
pisanek. Wykorzystywano natural-
ne barwniki, np.: łupiny cebuli. Jedną 
z metod ozdabiania pisanek było rysowanie na nich wzoru wo-
skiem, a następnie wkładano je do barwnika lub wydrapywano 
ostrym narzędziem zewnętrzną barwioną powłokę jajka. Obec-
nie natomiast są gotowe pisanki oraz chemiczne barwniki do 
malowania jaj. Różnice widoczne są również w przygotowaniu 
święconki. Do koszyczka wkładaliśmy kawałek chleba, szynki 
lub kiełbasy oraz własnoręcznie starty chrzan. Obecnie są gotowe 
specjalnie wypiekane do święconki małe chlebki, miniaturowe 
szynki, a chrzan dostępny jest w różnych smakach. Lany Ponie-
działek polegał na oblewaniu się wodą. Dzieci kilka razy musiały 
być przebierane w suchą odzież. Obecnie istnieje wręcz zakaz 
obfitego oblewania wodą. Doskonałą zabawą było stukanie się 
pisankami w poniedziałek Wielkanocny, zwyciężało dziecko, 
którego jajko nie pękło. Czy dzisiaj dzieci znają taką zabawę?

Piotr Całbecki, 
marszałek województwa

Przez całe lata okres Świąt 
Wielkiej Nocy był dla mnie 
i moich najbliższych czasem 
wyłącznie dla rodziny. Mam tu 
na myśli celebrowanie samych 
świąt, ale także przygotowania 
do nich: wiosenne porządki czy wspólne zdobienie pisa-
nek. Dziś, z racji wielu zadań, tego czasu najbardziej mi 
brakuje i dlatego staramy się w tym okresie każdą wolną 
chwilę przeznaczać na bycie razem.
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Już niebawem wielu włocła-
wian i mieszkańców powiatu 
będzie podejmowało jedną z 
najważniejszych decyzji życio-
wych. Wybór dalszej drogi edu-
kacyjnej to sprawa, od której w 
dużej mierze zależy przyszłość, 
tu nie moze być mowy o przy-
padku. Nasza redacja postano-
wiła ułatwić Państwu dokonanie 
tego jednego z najważniejszych 
życiowych wyborów. Specjal-
nie dla was przygotowaliśmy 
dodatek edukacyjny, w któ-
rym znajdą Państwo informa-
cje o ofercie jednych z najlep-
szych placówek edukacyjnych 
w regionie. Co szkoły średnie, 
uczelnie wyższe mogą wam za-
oferować? Czy proponowane 
kierunki kształcenia dają gwa-
rancję znalezienia atrakcyjnej 
pracy w przyszłości? Jaką bazą 
dydaktyczną dysponują szko-
ły? Czy oprócz nauki możecie 
liczyć na ciekawe zajęcia poza-
lekcyjne? Oceńcie sami!

Wybierasz szkołę? 
Wybierz mądrze!
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TECHNIKUM - 4-letnie
  Technik budownictwa 
  Technik architektury krajobrazu
  Technik geodeta
  NOWOŚĆ - Technik urządzeń i systemów energetyki odnawialnej

ZASADNICZA SZKOŁA ZAWODOWA  - 3-letnia
  Betoniarz – zbrojarz
 Murarz – tynkarz
  Monter sieci, instalacji i urządzeń sanitarnych
  Monter zabudowy i robót wykończeniowych w budownictwie
  Monter konstrukcji budowlanych  

  Absolwenci naszej szkoły bez problemu znajdują zatrudnienie w kraju i za granicą.

www.zsb.wloclawek.pl

Budowlanych

Zespół Szkół Budowlanych, ul. Nowomiejska 25, 87-800 Włocławek
tel. 54 232 32 04, zsb@zsb.wloclawek.pl, www.zsb.wloclawek.pl

TAM, GDZIE SIĘ
BUDUJE I REMONTUJE,

JEST PRACA

III Liceum Ogólnokształcące
im. Marii Konopnickiej

we Włocławku
 

87-800 Włocławek,
ul. Bechiego 1.
tel. 54 2322965

e-mail: sekretariat@lmkwloclawek.pl

W roku szkolnym 2016/17 planujemy otwarcie 7 klas. 
Tradycyjnie już  zamierzamy  uruchomić te klasy, któ-
re od lat, niezmiennie cieszą się wśród gimnazjalistów  
dużą popularnością – klasę 1a o  profilu  politechnicz-
nym, klasę 1c o nachyleniu matematyczno- geogra-

ficznym, klasę 1d   o profilu biologiczno – chemicznym 
oraz klasę 1f – społeczno – prawną.  Nowością w 

naszej ofercie są : klasa 1b – medyczna z matematyką; 
klasa 1e – administracja i służby publiczne oraz klasa 
1g – historyczno – geograficzna. Otwarcie tych klas 

poprzedziliśmy badaniami preferencji gimnazjalistów 
oraz  przeglądem przedmiotów punktowanych    przez 

najpopularniejsze uczelnie wyższe. Jesteśmy jedyną 
szkołą w mieście, która łączy doskonałe warunki nauki 
w  odrestaurowanym budynku przy ul. Bechiego 1 z  

atmosferą otwartości wobec potrzeb uczniów i rzetelną 
pracą, popartą bardzo dobrymi wynikami z egzaminu 

maturalnego, uhonorowanymi odznaką srebrnej 
szkoły.

Nasz adres internetowy : www.lmkwloclawek.pl
Szukaj nas także na facebooku : www.facebook.com/

IIILOWloclawek/

Zespół Szkół Samochodowych
 im. Tadeusza Kościuszki 

we Włocławku
 ul. Leśna 1A 

tel/fax 54 232 58 13
www.zss.q4.pl 

www.facebook.com/zespol.szkol.samochodowych.wloclawek

• Zawsze przyjazna uczniom 
i otwarta na potrzeby 
niepełnosprawnych!

• Dobrze przygotowuje 
do zawodu i egzaminu 
na prawo jazdy!

• Posiada doskonała bazę 
do kształcenia praktycznego!

• Rozwija różnorodne 
zainteresowania 
i skutecznie promuje talenty!

„Samochodówka”
to szkoła wielu możliwości !!!

TECHNIKUM NR 5 zawód: 
technik pojazdów samochodowych 

nauka trwa 4 lata
Klasa 1 TsA

przedmioty rozszerzone: 
matematyka, język angielski

Klasa 1 TsB
przedmioty rozszerzone: 
geografia, matematyka

Klasa 1 TsD
przedmioty rozszerzone:
geografia, język angielski

TECHNIKUM NR 5 zawód: 
technik przemysłu mody

nauka trwa 4 lata
Klasa 1 TPA

przedmioty rozszerzone: biologia,
język angielski

TECHNIKUM NR 5 zawód: 
technik informatyk - oddział 

integracyjny 
nauka trwa 4 lata

Klasa 1 TIA
przedmioty rozszerzone: 

informatyka,  język angielski

V LICEUM  
OGÓLNOKSZTAŁCĄCE  

– oddziały integracyjne 
nauka trwa 3 lata

Klasa psychologiczno 
– pedagogiczna

przedmioty rozszerzone: język 
angielski, biologia, WOS

Klasa prawnicza
przedmioty rozszerzone: język 

polski, historia, WOS
ZASADNICZA  SZKOŁA  ZAWO-

DOWA   NR 4 nauka trwa  3 lata
Klasa 1 Az  zawód: mechanik 

pojazdów samochodowych 
Klasa 1 Bz wielozawodowa: bla-

charz, lakiernik, 
mechanik motocyklowy

Klasa 1 Cz zawód: elektromechanik 
pojazdów samochodowych

Klasa 1 Dz zawód: 
kierowca mechanik

Drzwi Otwarte 05.04.2016 r.

Gimnazjalisto! To oferta dla Ciebie!
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OFERTA EDUKACYJNA W ROKU SZKOLNYM 2016/2017
SPOŁECZNE LICEUM OGÓLNOKSZTAŁCĄCE

 im. Kardynała Stefana Wyszyńskiego w Choceniu

KLASA MUNDUROWO-LOGISTYCZNA
 (zapewniamy bezpłatne mundury i berety)

Przedmioty nauczania 
w zakresie rozszerzonym:

j. obcy (angielski/niemiecki), 
j. polski, geografia, wos.

Przedmiot dodatkowy: wiedza 
o służbach mundurowych

KLASA RATOWNICZO-PIELĘGNIARSKA
(zapewniamy bezpłatne bluzy 

i koszulki z logo szkoły)

Przedmioty nauczania w zakresie rozszerzonym:
j. obcy (angielski/niemiecki), j. polski, biologia, 
wos Przedmiot dodatkowy: przysposobienie 

medyczne z elementami pielęgniarstwa

KLASA ZESPOŁOWYCH GIER SPORTOWYCH I FITNESSU
(zapewniamy bezpłatne dresy sportowe i koszulki z symbolem olimpijskim i logo szkoły)

Przedmioty nauczania w zakresie rozszerzonym: j. obcy (angielski/niemiecki), j. polski, biologia lub geografia
Przedmiot dodatkowy: nowe formy aktywności ruchowej.

SPOŁECZNA ZASADNICZA SZKOŁA ZAWODOWA 
im. Adama Mickiewicza w Choceniu

Kształcimy w zawodach: 
fotograf, kucharz, fryzjer, sprzedawca, murarz, kamieniarz, cieśla, dekarz, monter sieci, instalacji 
i urządzeń sanitarnych, monter zabudowy i robót wykończeniowych w budownictwie, elektryk, 

wędliniarz, cukiernik, piekarz, stolarz, krawiec, tapicer, mechanik pojazdów samochodowych (50% 
dofinansowanie do kursu prawa jazdy – mechanik pojazdów samochodowych) oraz w zawodach 

proponowanych przez pracodawców zgodnie z obowiązującą klasyfikacją zawodową

SZKOŁY DLA DOROSŁYCH

SPOŁECZNE WIECZOROWE 
LICEUM OGÓLNOKSZTAŁCĄCE

PROFIL OGÓLNY 
Nauka trwa 6 semestrów i jest BEZPŁATNA

Zajęcia będą się odbywać 
w poniedziałki, wtorki, 

czwartki od godz. 15:00.

SPOŁECZNE ZAOCZNE LICEUM 
OGÓLNOKSZTAŁCĄCE DLA DOROSŁYCH 

PROFIL OGÓLNY
Nauka trwa 6 semestrów 

i jest BEZPŁATNA.
Zajęcia będą się odbywać co 2 tygodnie 

w soboty i w niedziele.

SZKOŁY DODATKOWO OFERUJĄ:

dofinansowanie kursu prawa jazdy dla uczniów wyróżnia-
jących się  

w nauce zgodnie z regulaminem programów motywacyj-
nych „Złoty Prymus” (SLO) oraz „Złota Nadzieja” (SZSZ),

bezpłatną naukę w nowoczesnej placówce, 
możliwość wykupienia indywidualnych biletów miesięcz-

nych (dla wyróżniających się uczniów),
interesujące profile kształcenia,

sale lekcyjne wyposażone w rzutniki multimedialne 
oraz komputery,wykwalifikowaną kadrę pedagogiczną 

oraz opiekę pedagoga szkolnego,
pełnowymiarową halę sportową do gry w piłkę ręczną, 

koszykówkę, piłkę nożną halową, siatkówkę 
oraz doskonale wyposażoną siłownię,

liczne zajęcia pozalekcyjne, koła zainteresowań, i szkolne 
kluby sportowe „Olimp” (SLO) oraz „Mat” (SZSZ), 

stypendia naukowe i socjalne (w szkołach dziennych),
współpracę z wyższymi uczelniami, instytucjami związa-

nymi z nachyleniem profilowym klas,

87-850 Choceń
ul. Sikorskiego 12, 
tel.: 54-284-67-14

http://slochocen.edupage.org

DZIEŃ OTWARTY
W SLO I SZSZ W CHOCENIU
22 kwietnia 2016 r. (piątek)

godz. 9:00 – 17:00
SERDECZNIE ZAPRASZAMY!!!

(szczegółowe informacje będą dostępne  
na stronie internetowej szkoły)

SKŁADANIE DOKUMENTÓW:
(od dnia 23 maja do 20 czerwca 2016 roku) 

OŚRODEK EDUKACYJNY 
NOE EDU JETTER

ul. Łanowa 23 a, 87-800 Włocławek
   tel/fax 54 232 37 07, kom. 660 887 300

ezj@noeedujetter.pl, www.noeedujetter.pl

Propozycja szkoleń NOE EDU 
JETTER na drugi semestr 

(rok szkolny 2015/2016)
Nauczyciel 
na drodze 

awansu
zawodowego.

06.04.2016r. 
16.00-19.00
20.04.2016r. 
16.00-19.00

Nie taka rodzina 
straszna. Zasady 

dobrej komunika-
cji z rodzicami.

13.04.2016r. 
16.00 – 19.00

Rytm, muzyka, 
taniec, nowoczesne 

formy fitness.

16.04.2016r. 
9.00-15.00

Dziecko z auty-
zmem przygoto-

wanie do funkcjo-
nowania w grupie 

rówieśniczej

30.04.2016r. 9.00 
– 15.00

Studia podyplomowe (rok szkolny 2015/2016 2016/2017)
Oligofrenopedagogika

(studia uzupełniające na podbu-
dowie kursu kwalifikacyjnego)

I semestr

Organizacja i zarządzanie – 
Menedżer w Oświacie (studia 
uzupełniające na podbudowie 

kursu kwalifikacyjnego)

I semestr

Oligofrenopedagogika III semestry
Terapia pedagogiczna III semestry

Edukacja dla bezpieczeństwa III semestry
Etyka III semestry

Plastyka i technika w szkole 
podstawowej i gimnazjum III semestry

Edukacja wczesnoszkolna i 
przedszkolna III semestry

Nauczanie języka angielskiego 
we wczesnej edukacji IV semestry

Integracja sensoryczna III semestry
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Z okazji zbliżającej się Wielkanocy – życzymy Wszystkim Mieszkańcom
pogody i radości z rodzinnych spotkań, obfitości smaków na stole

oraz dużo wiosennego optymizmu.
Niech nadchodzące Święta przyniosą spokój i harmonię,poczucie spełnienia i satysfakcji,

radości, jaką niesie odrodzenie Natury i świata,
wiele radosnych chwil w rodzinnym gronie, spełnienia nadziei

oraz świątecznego nastroju przez cały rok.

Życzą

Przewodniczący 
Rady Powiatu

Marek Jaskulski

Starosta włocławski
Kazimierz Kaca

Dwadzieścia przepięknie 
udekorowanych i suto zasta-
wionych stołów można było 
podziwiać podczas osiemna-
stej już Powiatowej Wystawy 
Stołów Wielkanocnych. Go-
spodarzem tegorocznej wysta-
wy - obok samorządu powiatu 
włocławskiego był samorząd 

gminy Izbica Kujawska. 
Wystawa, jak co roku wpro-

wadziła wszystkich zebranych 
w klimat świąt, a wielkanocne 
tradycje przedstawili uczestni-
kom imprezy uczniowie miej-
scowego gimnazjum. 

Zarówno starosta Kazimierz 
Kaca, jak i burmistrz Izbicy 

Kujawskiej Marek Dorabiała 
nie kryli zadowolenia z dużego 
zainteresowania mieszkańców 
powiatu tą imprezą. 

Na wystawie, jak co roku po-
jawili się też twórcy ludowi, 
którzy prezentowali swoje rę-
kodzieło. 

Wystawa w wielkanocnym nastroju 

Starosta Kazimierz Kaca i burmistrz Izbicy Kujawskiej Marek Dorabiała - gospodarze wystawy 
wraz z posłanką Joanną Borowiak przy stole przygotowanym przez reprezentację choceńskich 
szkół średnich

Reprezentacja gminy i miasta Kowal nie kryła dumy ze stołu przygotowanego przez 
miejscowe gospodynie

Starosta Kazimierz Kaca dziękował burmistrzowi Markowi 
Dorabiale za przygotowanie uroczystości

Wszystkim bardzo podobał się występ uczniów miejsco-
wego gimnazjum

Starosta wraz z burmistrzem wręczali nagrody wszyst-
kim wystawcom

artykuł promocyjny
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Powiatowy Urząd Pracy w Lipnie 
realizuje projekt pod nazwą: 

„Aktywizacja osób młodych pozostających 
bez pracy w powiecie lipnowskim (II)”

Projekt jest realizowany w ramach 
PROGRAMU OPERACYJNEGO 
WIEDZA EDUKACJA ROZWÓJ

Oś priorytetowa I  Osoby młode na 
rynku pracy

Działanie  1.1  Wsparcie osób 
młodych pozostających bez pracy                              

na regionalnym rynku pracy

Poddziałanie 1.1.2 Wsparcie udziela-
ne  z Inicjatywy na rzecz zatrudnie-

nia ludzi młodych

OKRES REALIZACJI 
PROJEKTU: 

01.01.2016 – 31.12.2016

Projekt  współfinansowany ze środków Unii Europejskiej
w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego

Kwota projektu: 3 173 731,00 zł
Dofinansowanie projektu ze środków                                                          
Europejskiego Funduszu Społeczne-

go: 2 916 341,00 zł

Celem głównym projektu jest 
zwiększenie możliwości zatrudnie-
nia osób młodych do 29 roku życia 

pozostających bez pracy w powiecie 
lipnowskim.  

ZADANIA REALIZOWANE W 
RAMACH PROJEKTU:

PORADNICTWO ZAWODOWE, 
POŚREDNICTWO PRACY,

STAŻE,
JEDNORAZOWE ŚRODKI NA 
PODJĘCIE DZIAŁALNOŚCI 

GOSPODARCZEJ.

Nowa droga połączy trasę 
z Lipna w kierunku Płoc-
ka i krajową „dziesiątkę”. 
Dzięki temu znaczna część 
transportu, głównie cięża-
rowego, przejeżdżającego 
obecnie przez centrum mia-
sta, będzie mogła korzystać 
z alternatywnej, szybszej 
trasy. Dla miasta oznacza 
to istotne odciążenie tran-
zytowego ruchu komunika-
cyjnego. 

- Jesteśmy już po przetar-
gu, który wygrało Przedsię-
biorstwo Robót Drogowych 
w Lipnie - mówi starosta 
Krzysztof Baranowski. - 
Koszt realizacji tej inwe-
stycji udało się zmniejszyć 
do 2,6 mln złotych, choć 
wartość kosztorysowa była 
sporo wyższa. Inwestycja 
będzie realizowana ze środ-
ków powiatu, co nie znaczy, 
iż nie będziemy szukać ze-
wnętrznych źródeł dofinan-
sowania.

   Pojawiły się głosy, że 
finansowanie inwestycji 
przez powiat nie jest spe-
cjalnym wydarzeniem, sko-
ro nadzór nad dotychczaso-
wą drogą, po obrysie której 
prowadzić będzie obwodni-
ca, i tak należy do powiatu. 
- Naprawa drogi bez spe-
cjalnych wzmocnień dla TI-
R-ów kosztowałaby znacz-
nie mniej - odpiera zarzuty 
starosta. - Za te pieniądze 
można by położyć warstwę 
asfelatu na wielu innych 
odcinkach. Wysokie koszty 
i szeroki zakres prac świad-
czą jednak o tym, że chodzi 
o coś więcej, niż zwykła 
przebudowa drogi.

Realizację przedsięwzię-
cia wspiera finansowo gmi-
na Lipno, na terenie której 
budowana jest mini obwod-
nica. Nową drogą mamy 
pojechać już w listopadzie 
tego roku!

Ruszyła modernizacja trzykilometrowego odcinka dro-
gi Głodowo - Kolankowo, czyli tak zwanej mini obwod-
nicy Lipna.

Mini obwodnica Lipna coraz bliżej

Fot. PRD Lipno


